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Onderwerp Statenbrief: Actieplan fiets en veiligheid gemeentelijke infrastructuur 2015-2018 

 
Voorgestelde behandeling: ter informatie 

 
 
Geachte dames en heren, 
 
 
Inleiding 
 

Aanleiding 

Onze provincie is de meest competitieve regio van Europa. Om deze positie te behouden moeten de 

vestigingsfactoren sterk en kwalitatief hoogwaardig zijn. Een goede bereikbaarheid is één van die 

vestigingsfactoren en de fiets neemt daarin een steeds belangrijkere positie. Voor de kortere afstanden is de fiets 

steeds meer een alternatief voor de auto en het openbaar vervoer. Deze trend zal zich voortzetten. Wij willen dat 

scholen, werklocaties en knooppunten veilig, vlot en comfortabel per fiets kunnen worden bereikt. Dat kunnen en 

willen wij niet alleen zelf realiseren. Gemeenten beheren een belangrijk deel van de fietsinfrastructuur en wie kan 

er beter oordelen over de kwaliteit van fietsroutes dan de weggebruiker zelf?  

 

Essentie / samenvatting: 

Het Actieplan fiets en veiligheid gemeentelijke infrastructuur 2015-2018 is een instrument om de samenwerking 

met gemeenten in te kunnen vullen als het gaat om investeringen in gemeentelijke infrastructuur. We kiezen 

hierbij voor een uitvoeringsverordening die het verstrekken van subsidies rechtmatig maakt. Gemeenten krijgen 

cofinanciering na inhoudelijke afstemming, welke wordt verankerd in een uitvoeringsovereenkomst. Op deze 

manier kunnen we maatwerk leveren per gemeente.  

 

Bij een eerste inventarisatie van knelpunten bij gemeenten is gebleken dat veel verkeersveiligheidsvraagstukken 

samenhangen met fiets. Daarom is ervoor gekozen een samenhangend actieplan fiets en veiligheid te maken. In 

het Uitvoeringsprogramma Verkeersveiligheid 2015-2018, dat in januari 2015 door ons is vastgesteld, is al 

aangekondigd dat over de bijdrage aan gemeenten voor veiligheidsknelpunten een apart besluit genomen zou 

worden.  

 

Het Actieplan is niet van toepassing op voormalige BRU-gemeenten. De subsidie aan voormalige BRU-

gemeenten loopt via de afspraken die in BRU-verband zijn gemaakt. In 2015 hebben deze gemeenten subsidies 

gekregen voor infrastructuurmaatregelen die hoofdzakelijk bestemd waren om fietsgebruik te bevorderen. Met de 

voormalige BRU-gemeenten is afgesproken om het BRU-beleid tot 2020 te continueren. Andere bestaande 



 

  

instrumenten voor de verbetering van fietsinfrastructuur zijn de trajectaanpak (alleen provinciale fietsroutes) het 

programma VERDER en het programma Beter Benutten Vervolg. 

 

Met dit actieplan geven we gestalte aan ons voornemen in het coalitieakkoord om bij de uitvoering van ons beleid 

in een vroeg stadium te luisteren naar de ideeën, kennis en expertise van, in dit geval, de gemeenten en de 

gebruikers van de fietsinfrastructuur. Vandaar dat er op dit moment nog geen concreet zicht is op maatregelen 

die we samen met de gemeenten gaan treffen. Dit jaar overleggen we met de voormalige BRU-gemeenten op 

welke wijze het fietsbeleid van BRU en de provincie geïntegreerd kan worden en zullen we het provinciale 

Mobiliteitsplan en de Fietsvisie van het voormalige BRU vertalen naar een gezamenlijke aanpak op fietsgebied. 

 

Meetbaar / beoogd beleidseffect 

- Het gemeentelijk deel van het hoofdfietsroutenetwerk in de provincie wordt veiliger, vlotter en comfortabeler.  

- De verkeersveiligheid op gemeentelijke wegen wordt beter. 

 

Financiële consequenties 

Voor de uitvoering van het Actieplan fiets en veiligheid gemeentelijke infrastructuur 2015-2018 wordt tot en met 

2018 € 8,4 miljoen voor fiets uit het Mobiliteitsplan ingezet. Daarnaast wordt voor het onderdeel veiligheid            

€ 1,6 miljoen verkeersveiligheid op gemeentelijke infrastructuur uit het Mobiliteitsplan ingezet.  

 

Vervolgprocedure/voortgang 

Zodra de uitvoeringsverordening is vastgesteld wordt gestart met het opstellen van de 

uitvoeringsovereenkomsten en het uitvoeren van de projecten. Hoe deze projecten er precies uitzien wordt in 

nader overleg met de gemeenten nog bepaald. De gemeenten met de concreetste plannen komen hierbij als 

eerste aan de beurt. Op basis van de eerste inventarisatie van knelpunten bij gemeenten verwachten we dat het 

beschikbaar gestelde budget (zowel voor fiets als voor verkeersveiligheid) voldoende is. Wij zullen u informeren 

over de afgesloten uitvoeringsovereenkomsten. Indien het aantal ingediende projecten ver boven of beneden 

verwachting is, dan wordt u ook hierover geïnformeerd. 

 

Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  

Kennis te nemen van deze brief. 

 

Gedeputeerde Staten van Utrecht, 

 

De voorzitter,  

 

 

 

De secretaris, 


